
Henvendelse fra Foreningen Anker Jørgensens Plads: 

Kære Lokaludvalg 

  

Foreningen Anker Jørgensens Plads er blevet bekendt med, at Teknik og Miljøforvaltningen lægger op til, at 

det toilet som skal opsættes i Hørdumsgade ikke vil blive det toilet som aktuelt står på Anker Jørgensens 

Plads, som det ellers tidligere har været på tale.  

  

Vi skal derfor bede Lokaludvalget om at rette henvendelse til Teknik og Miljøforvaltningen med ønske om, 

at toilettet på Anker Jørgensens Plads flyttes til Hørdumsgade og ellers nedtages. Så længe der fortsat er et 

toilet på pladsen, så er der intet incitament for brugerne til at rykke sig et andet sted hen – særligt nu hvor 

alkoholforbuddet jo desværre røg af bordet i sidste time.  

  

Hvis det nye supplerende byrum i Hørdumsgade skal have nogen som helst effekt, så handler det både om 

at gøre Hørdumsgade attraktiv og Anker Jørgensens Plads knap så attraktiv. Det er ligeledes vigtigt, at 

indsatser omkring push-faktorer på Anker Jørgensens Plads og pull-faktorer i forhold til Hørdumsgade 

iværksættes samtidig for at få effekt. Der er afsat omkring 600.000 kr. til byrummet i Hørdumsgade og 

opsætning af nyt toilet vil, så vidt vi er bekendt, koste omkring 300.000 kr. og altså halvdelen af de afsatte 

midler.  

  

Med venlig hilsen  

Foreningen Anker Jørgensens Plads  

 


